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Ako trávite voľný čas? 

Venujem sa športu a hre na 
hudobné nástroje. Tiež rada 
hrám šach, počúvam hudbu a 
čítam knihy. 

Máte obľúbenú knihu? 

Jedna z mojich 
najobľúbenejších kníh je 
“Leaving Time” od Jodi Picoult. 
Je to skutočné majstrovské 
dielo, človek si rozšíri obzory a 
ten zvrat ku koncu je 
neuveriteľný.  

A čo tak obľúbený film? 

Rada si pozriem film 
“Inglorious basterds” v 
origináli, obdivujem najmä 
herecký výkon Christopha 
Waltza a jeho jazykové 
schopnosti, celkovo ma 
zaujíma spracovanie židovskej 
tematiky a  2. svetová vojna 
ako taká. Ak môžem spomenúť 
ešte jeden z obľúbených, tak 
“Bohemian Rhapsody” 
rozhodne splnil moje 
očakávania a priniesol 
plnohodnotný filmový zážitok.

NA SLOVÍČKO 
Naši učitelia tak, ako ich nepoznáte! Tentokrát s Marcelou Žilkovou

Prečo ste si vybrali učiteľské povolanie? 

Vyrástla som v učiteľskej rodine, moja mama bola veľmi obľúbená 
učiteľka angličtiny. Veľa som jej pomáhala s prípravami, opravami a 
neskôr aj s aktivitami pre deti, ktorým sa venovala aj u nás doma. 
Napriek tomu som si nikdy nemyslela, že ma to k rovnakému 
povolaniu niekedy pritiahne. Zlom prišiel až počas môjho pobytu v 
zahraničí, keď som doslova hltala jednu knihu za druhou a po 3-
ročnom pobyte v anglicky-hovoriacich krajinách som vedela, že 
angličtina je to, čo chcem študovať. Neľutujem :)  

Čo Vás zaujalo na predmetoch, ktoré učíte? 

Zvyknem mojim žiakom hovoriť, že predmety, ktoré učím, sa zídu v 
každom povolaní, v každej životnej situácii. V dnešnom globálnom 
svete sa človek bez cudzích jazykov nepohne, takže naozaj nejde 
len o to “pripraviť sa na maturitu”. Vyučujem tiež TSV a zastávam 
názor, že bez zdravého životného štýlu a najmä pravidelného 
pohybu, ktorý je jeho neodmysliteľnou súčasťou, človek nemôže 
byť nielen šťastný, ale ani dostatočne efektívny. Preto mám rada 
tento predmet a teší ma, keď sa k pohybu dokážu motivovať aj žiaci, 
ktorí sú od prírody leniví. A posledný predmet, ktorý veľmi rada 
učím, aj keď nie každý to vie, je strojopis. Aj táto zručnosť sa zíde 
každému v akomkoľvek povolaní, veď si len predstavte lekárov, ktorí 
ešte v dnešnej dobe “ďobú” do klávesnice dvoma prstami a v 
každom druhom slove majú preklep…  
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Aké hudobné žánre máte 
radi? 

Vyrástla som na skupinách ako 
Nirvana, Guns N 'Roses, Depeche 
Mode a kedykoľvek sa rada 
vrátim k starým hitom. V 
poslednej dobe však počúvam 
viac klasickej hudby v klavírnom 
prevedení, prípadne sláčikové 
nástroje, najmä violončelá.  

 Čo by ste ešte chceli 
dosiahnuť / zažiť? 

Rada sa učím nové veci, 
momentálne napr. hre na klavír, 
dúfam, že sa mi podarí dostať na 
vyššiu úroveň. Tiež veľmi dúfam, 
že zažijem úspech mojich detí 
ako asi každý rodič. No a rada by 
som sa dožila skutočného 
ohodnotenia učiteľov, nielen 
finančného ale tiež 
spoločenského. 

Čo by ste povedali svojmu 
mladšiemu ja? Ľutujete 
nejaké svoje rozhodnutie? 

Som spokojná s rozhodnutiami, 
ktoré som v živote urobila, 
rozhodne nič neľutujem… Možno 
keby som svojmu mladému ja 
mohla dohovoriť, určite mu 
zakážem fajčiť, no našťastie som z 
toho rýchlo vyrástla. 

Je niečo, čo o Vás málokto 
vie? 

Taká pikoška z mojej mladosti: 
keď som robila baristku v jednej z 
vychytených miestnych kaviarní v 
Sydney, veľa ľudí chodilo na moju 
kávu a zväčša im jedna nestačila. 
V tom čase som dostala dokonca 
ponuku na sobáš, mladý muž by 
neváhal nasťahovať si ma k sebe 
domov len aby som mu takú kávu 
mohla robiť každé ráno (bol ale 
gay a ja som v tom čase už bola 
vo vzťahu s mojím manželom, 
takže z toho nič nebolo).

Keby ste študentov mali presvedčiť, že je Váš predmet 
dôležitý, čo by ste im odkázali?  

Ja mám pocit, že na angličtinu našich študentov málokedy treba 
presviedčať. No ak by predsa, odporúčam pozrieť si video “skusit 
susen” na Youtube, poučiť sa radšej z chýb druhých :) 

Prečo je podľa Vás vzdelanie dôležité? 

Poznám veľa inteligentných ľudí bez vyššieho vzdelania, avšak 
možno nemali také možnosti ako dnešní mladí ľudia. Naši 
študenti všetci majú na to, aby si vybrali a vyštudovali zvolené 
odbory na vysokej škole a bola by škoda to nevyužiť. Myslím si, 
že vzdelanie nám môže rozšíriť obzory a aj keď sa to vždy nezdá, 
veľa vecí sa naučíme aj do života, či už ide o konkrétne 
vedomosti alebo o komunikáciu s rôznymi ľuďmi, či 
sebadisciplínu, ktorú si štúdium vyžaduje.  

Č o by ste na vzdelávacom systéme zmenili? 

Ja by som nenútila všetkých gymnazistov absolvovať všetky 
povinné predmety. Páči sa mi systém, v ktorom vo veku 16 rokov 
žiaci ukončia svoju povinnú školskú dochádzku skúškami a 
potom sa venujú predmetom, ktoré potrebujú na vysokú školu. 
Keby bolo na mne, dala by som žiakom väčšiu voľnosť v 
termínoch záverečných skúšok - ak je niekto v predmete na tej 
úrovni, maturovať by mohol aj o 2 roky skôr a potom by preňho 
nemusela byť povinná dochádzka v danom predmete. Na 
hodinách by ostali skutočne len žiaci, ktorí majú záujem sa ešte 
vzdelávať v danej oblasti. Tiež by som bola za to, aby sa písomná 
maturitná skúška konala za prísnych podmienok, aby sa 
zamedzilo prípadnému podvádzaniu a zrušila by som písanie 
slohových prác, pretože tie naozaj nie sú hodnotené objektívne a 
spravodlivo, nemajú teda veľkú výpovednú hodnotu v 
celonárodných meraniach. 

Aké chyby podľa vás robia študenti? 

Možno za to ani nemôžu, ale veľa študentov si neváži, čo pre nich 
učitelia robia. Nevážia si školu a vzdelanie, lebo je to niečo, čo 
berú automaticky. 

Čo by ste študentom / mladým ľuďom poradili? 

•Nebojte sa nových vecí, nových kultúr a zbierania 
skúseností v zahraničí 

•Zadarmo nikto nič nedostane, za všetkým je tvrdá práca 
a celoživotné vzdelávanie 

•Slušnou komunikáciou či vlastnou iniciatívou sa to dá 
častokrát dotiahnuť ďalej ako petíciami 
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